
Aan: presidium 12 december 2022

Van: griffier

Betreft: screening BTA op kaderstelling

Inleiding
Reeds in de vorige raadsperiode is in het presidium besproken dat raadsleden eerder/beter in 
positie worden gebracht door het college om hun kaderstellende rol in te vullen. Daarbij werd de 
afspraak gemaakt dat o.b.v. de BTA (waarin het college aangeeft welke onderwerpen wanneer 
aangeboden worden) wordt bepaald of/welke onderwerpen in aanmerking zouden kunnen komen 
voor een kaderstellend traject. 

Toelichting
Voor de kwaliteit van de besluitvorming is het belangrijk dat zowel de raad als het college hun rol 
goed kunnen invullen. De rol van de raad betreft o.a. kaderstelling. Dat betekent (o.a.) dat de raad 
kaders kan meegeven aan het college voor het ontwikkelen van raadsvoorstellen. Met name voor 
complexe en/of politiek zwaarwegende raadsvoorstellen kan dat zinvol zijn. Immers, in het traject 
dat voorafgaat aan het aanbieden van een raadsvoorstellen kan het voorkomen dat er diverse 
essentiële keuzes moeten worden gemaakt die bepalend zijn voor de inhoud van het raadsvoorstel; 
deze keuzes kunnen niet altijd met een amendement worden gecorrigeerd. Het kan daarom bij de 
rol van de raad passen dat de raad bij deze keuzes betrokken wordt. Aldus wordt er “getrechterd” 
naar het uiteindelijke raadsvoorstel. 
Voor dit “trechteren” heeft het college diverse mogelijkheden. De meest voor de hand liggende:

- het college biedt een bespreeknotitie aan voor de commissie. Hetgeen in de commissie 
besproken wordt, vormt een ingrediënt voor het raadsvoorstel. 

- het college organiseert een themabijeenkomst waarbij het college in gesprek gaat  
(interactief) met raads- en commissieleden om input te krijgen over een bepaald onderwerp 
(peilen, benen-op-tafel, etc.). Evt. kan de themabijeenkomst voorafgaan door een 
informatiebijeenkomst. 
Belangrijk: de resultaten van de themabijeenkomst krijgen slechts status als de raad 
hierover een besluit neemt; dit vereist een raadsvoorstel. 

Uiteraard kan de raad ook uit eigen beweging vooraf richtinggevende uitspraken doen (via moties).

Het spreekt voor zich dat het “trechteren” voor lang niet alle onderwerpen op de BTA aan de orde 
is. Bovendien moet er rekening mee worden gehouden dat een “trechtertraject” tijd kost, zowel 
van de organisatie als de raad. Anderzijds bespaart zo’n traject tijd (omvang commissievragen, tijd 
die nodig is voor raadsbehandeling, mogelijk ook inzet raadsinstrumenten). 
Omwille van de kwaliteit van de besluitvorming is het echter toch zinvol om te kijken welke 
onderwerpen uit de BTA zich kunnen lenen voor een “trechtertraject”. 

Onderwerpen die mogelijk voldoen aan de criteria “complex en/of politiek zwaarwegend” kunnen 
zijn:
ONDERWERP GEPLAND RAADSBESLUIT
Beleidsuitgangspunten inkoop Jeugd en Wmo 16.02.23
Herziening IBOR (integraal beheer openbare ruimte) 30.03.23
Veilige, gezonde en toekomstgerichte huisvesting gemeente Medemblik            Q2 2023
De DVO met HVC heeft een initiële looptijd van zes jaar en biedt in het 
vierde jaar (2023), op basis van een gezamenlijke evaluatie, 
een eerste uitstapmogelijkheid. tekstvoorstel: evaluatie DVO met HVC 
(NB: regionaal)                                                

Q3 2023

Rvs. Omgevingsvisie 2040. De Agenda van de toekomst. Q3 2023
Uiteraard kan het presidium deze onderwerpen uitbreiden. 

Voorstel
Het presidium wordt verzocht aan te geven of/voor welke onderwerpen van de BTA men een 
kaderstellend traject wenst. Daarbij kan het college* verzocht worden om dit traject op een 
bepaalde wijze te organiseren (bv. bespreeknotitie of themabijeenkomst).



* Het college geeft aan dat het in ieder geval voorstander is van een kaderstellend traject voor de 
onderwerpen:
- Omgevingsvisie 2040
- Beleidsuitgangspunten Inkoop Jeugd en WMO                                     


